
PROTOKOL, NrXW01,4

z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 7 stycznia 2014 roku
w Sali Konferencyjnej Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - Przewodnicz4cego Rady Gminy

Obrady rozpoczeto o godz.9;00, zakofrczono o godz.9;40

Stan osobowy Rady - 15 radnych.

W obradach zgodnie z list4 obecnoSci uczestniczylo 15 Radnych

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu,

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy
2. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy

^ 
3. Pani Dorota Zielinska - Kierownik Gminnego O3rodka Pomocy Spolecznej w
Rybnie
- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu,

Ad.li2.

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

Obrady XL sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 9:00 Pan Marian Ligman
Przewodnicz4cy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzrl,
2e po sprawdzeniu listy obecno6ci, na sali znajduje sig 15 Radnych, co stanowi
kworum niezbgdne do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3. Ustalenie porz4dku obrad.

l,Otwarcie sesji.
2.Stwierdzenie prawomocno5ci obrad.
3.Ustalenie porz4dku obrad.
A.Prryjgcie protokolu z XXXIX sesii Rady Gminy Rybno
5. Podjecie uchwal w nastgpujqcych sprawach:
l)ustanowienia wieloletniego programu oslonowego w zakresie do2ywiania ,,Pomoc
gmin w zakresie doZfviania" na lata 201,4-2020,

2)podv,ryLszerua kryterium dochodowego uprawniaj4cego do przyznaria
nieodplatnie pomocy w zakresie doZywiania w formie Swiadczenia pienig2nego na

zakup posilku lub 2ywno6ci dla os6b objgtych wieloletnim Programem wsPierania
finansowego gmin w zakresie do2ywiania ,,Pomoc parlstwa w zakresie doLywiania "
nalata2014-2020,
3) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2014 rok.
6.Wolne wnioski i zapytania.
T.Zamkniecie obrad.



Przewodnicz4cy przedstawil porz4dek obrad, kieruj4c zapytanie o propozycjg
zmiany porz4dku obrad.

Wobec braku uwag i wniosk6w do porz4dku obrad, Pan Marian Ligman -
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie porz4dek obrad:
Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 15 Radnyc[ jednoglo6nie L5 glosami ,,2a" ptzyjgla porz4dek obrad XL
sesji Rady Gminy.

Ad.4.Przyjgcie protokolu z XXXIX sesji Rady Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z
XXXIX sesji Rady Gminy.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poprzedniej sesji. Pan Marian Ligman -
Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie protok6l z XXXIX sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 15 Radnych, jednoglo6nie glosami:
- 15 - ,,2a" ,
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrrymui4cych sig"
protok6l z )O(XIX sesji Rady Gminy prcyjgla.

Ad.S. Podjecie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:
l)ustanowienia wieloletniego programu oslonowego w zakresie do2lrwiania
,.Pomoc gmin w zakresie do2ywiania" na lata 2014-2020

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastgpnie poprosil o wyja5nienia
Pani4 Dorotg Zielirlsk4 Kierownik Gminnego OSrodka Pomocy Spolecznej w Rybnie.
Pani Dorota Zielirlska wyja6nila, 2e ,, od 1 stycznia br. zaczyna obowi4zywat nowy
program paisfwn w zakresie dozywiania, ktory bgdzie trual 6lat-do 2020 roku. Dnia 10

grudnia 2013 r. ukazala sig uchwnla Rady Ministr6w, dotyczqca Toprowadzenia nowej edycji
programu. Wskaz6wki do tego programu zostaty opublikowane 27 grudnia 2013 r., dajqc nam

tylko 3 dni na wprowadzenie tego programu. Musieli1my dokanat tego w trybie pilnym. leireIi
Rada Gminy nie podjgtaby uchwaly w tej sprawie, to w6wczas nie moglibyimy starat sig o

dofnansowanie tego programu z Wojew1dztwa. Do kofica 2013 roku byto zawarte

porozumienie pomigdzy Wojewodq a W6jtem Gminy na otrzymanie Srodk6w na do2ywianie.

Przez okres 6lat tak to bylo rcrganizowane, ic udziat 1rodkow ulasnych w tym programie

wynosit od 20 do 27%, przy czym wskamnie wynosilo 40%. Od 1 stycznia nie bgdzie to ju2
porozumienie ale umowa. Ten noruy program odsuwa Pafistwo od tego, nby partycypowat w
lrodkach, je2eli nie ma podjgtej takiej uchwaly, czego do tej pory nie byto. Zostaliimy
postawieni poil 6cian4 dlatego, 2e je2eli nie zostanie poiljgta ta uchwatn, to do2ywianie dzieci

bgdziemy musieli pokryt ze 4roilkiw wtnsnych. le2eli musielibyimy fnansowat ze €rodkiw
wlnsnych, to mamy na to prreznaczone 70 000,0021, co wystarcza nn da2yutinnie dn kafica I
lannrtalu. Musimy organizawat prretargt, kt6re muszq byt odpowiednio wczeiniej
przygotowanz. Taki przetarg zostat ogloszony. Rozstrzygnigto go 13 grudnia 20L3r, zai 10

gruilnia Radn Ministr6w ogtasza uchwatg i muoi sig, ie dalcj bgdzie fnansoruana pomoc w



zakresie doiyzaiania. lednnk2e bez wyjainienia, 2e do tego jest niezbgdna uchwala Rady

Gminy, 2e bgdzie moina dalej realizowni do2ywianie na takim samy Poziomie jak do tei pory.

A wigc dziecka moie byt zakwalifkowane do do2ywiania jeieli kryteium dochodowe w

rodzinie nie przekrncza 150% lcryteium dochodowego ogtoszonego w ustawie o pomocy

spolecznej. Kryteium pomocy spotecznej dla os6b za rodzinie nie mo2e przekraczat 684 zl, a
dla osoby samotnie gospodarujqcej 813 zl. leieli Rada nie podejmie tej uchwaty, w6wczas

1rodki na da2ywianie, bgdq to tylko {rodki wlasne, bez mo2liwoici zautarcia umowy pomildzy
Wojewod7 a W1jtem o wsp6tfnansowanie do2ywianin ze 6rodk6w prrekamnych Woiewodzie.

Mamy projekty dw6ch uchwal, pierwsza m6wi, 2eby to wsparcie bylo na poziomie L50%

kryteium doclnilawego. Druga zai m6wi o ustanowieniu programu oslonowego. Program

oslonowy dziata na bazie zapis6w podobnych, jakie byty w ustawie o pomocy spotecznej.

Program przewiduje wsparcie gmin, kt6re w szcztgdlnie uzasadnionych przypadkach, bgd4

udzielnly pomocy, gdy uczeft lub dziecko wyra2a chgd zjedzenia positku a odpowiednio

dyrektor szkoty lub przedszkola informuje oirodek pomocy spolecznei o potrzebie udzielenia

pomocy w formie positku.
Chcetny te2 aby uchwala obowiqzywala oil 1 stycznia. To jest waine, heby mo2na byto od

1 stycznia ubiegat sig o wsp6tfnasozaanie. "

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaty.
Glos w dyskusji zabtali:
Radny - Pan Marian Granica zw'r6c1l sig do Pani Kierownik z pytaniem: ,,czy da

przatargu zasiada komisja? lakie kryteium bylo brane przy wyborze oferty?"
Kierownik Gminnego OSrodka Pomocy Spolecznej - Pani Dorota Zielirlska
odpowiedziala: ,,W tym roku w wyniku przetargu mstal wytoniony uslugodnoca, po raz

kolejny jest kantynuacja. IJslugodaarcq jest Pani Raczyriska - Restauracia Switezinnkn'

Faktycznie kryteium branym pod uwagg byla cena. Rozwaiali4my r62ne mo2liwo6ci, jakie

musi spetnit uslugoilawca. leieli wziglibyimy pod uwagg i dtli zapis np. doiwiadcztnie i
rekamendacje, to muszg powiedziet, 2e inni uslugodawcy z terenu mieliby clryba wigksze

smnse. Poniewni do2ywianie w tej formie realizowane jest przez 6 lat. Bardzo wielu
ustugodawc6w do2ywia szkoly oil samego poczqtku i ich rekomendacie z reguly sq bardzo

dobre. Nie mogli1my zrobit ograniczenia, bo mofloby to nas postawi1 pod 6cian4 i od tego

mogliby sig odwolai wszyscy ci oferenci, kt6rzy sktadali sutoie oferty. WybraliSmy znowu
ceng, jaka kryteium, natomiast w specyfkacji Wszczeg1lnione sq wszystkie parametry, jakie

muszq byt spetnione ."
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,cieszy mnie fakt, 2e przetarg wygrat

do$chczasowy uslugodawca. Nasz podmiot gospodnrczy uchodzi za podmiot za bardzo

dobrze wywipzuj4cy sle ze xrtego zobowi7zania. Pozytywnie m6wi sig o tych posilL,nch,

pozytywnie oceniajq je r6wnie2 dyrektarzy szkol"
Radny - Pan Andrzej Kornacki zapytal: ,,moim zdaniem Pafisfwo chce uciec od

obowiqzku fnansowania do2ywiania. Powiedziala Pani Kierownib ire uchutaty te maia

obowiqzywat od 1 stycznia br., dzisiaj mamy ju27 stycznin... Czy to zSodne z prawem?"

Sekretarz Gminy - Pan Miroslaw Karbowski powiedzial: ,, myilg, ire organ nadzorczy

nie zakwestionuje nam tej uchwaly."
Radny - Pan Piotr Gurgielewicz zapytal ,,Pani Kierownik, czy to L50% jest ustaToowe,

czy wielkoii ta zmienia sQ?"
Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej - Pani Dorota Zielifiska
odpowiedziala : , , kryteria sq okre6lone zo ustawie o pomocy spolecznej . Ustawa ta okreila, ze



je2eli s4 prowadzone takie programy, to w1wczas kryteium moie byt podniesione do 750%.

Rada Gminy mo2e natomiast zdecydowaf o podwy2szeniu tego progu np. na 200%."
W6it Gminy - Pan Edmund Ligman powiedzial: ,,tu 1"50% jestwielkoSciqwyj6ciowq."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz powiedzial: ,,uruaham, ie wszystkie dzieci powinny
otrzymat iloiywianie."
Przewodnicz4ry Rady - Pan Marian Ligman powiedzial: ,, chciatbym sig odnieit da

podtniotu aktualnie Swiadczy usfugg. Wszyscy clryba musimy przyznat, 2e podmiot ten

uczciwie wykonup swoje zailanie. Znam opinie innych gmin, w kt6rych ta restauracja

1wiadczyla ustugi. Zawsze byta wysoko oceniana. Przewa2nie iest stawiana przed innymi
jeicli chodzi o wykonywanie uslugi mimo, ie nie zawsre uda sig wygrat przetarS. Czasem

gtuonym kryterium jest cena, z czym do koitca sig nie zgadzam. Tak naprawdg to ma

decydowat to co bgilzie podane uczniowi na talerzu, nie cena. Pani Kierownik powiedziala, 2e

jest to podmiot sprawdzony. My6lq 2e tym bardziej, je2eli jest to podmiot dzialajqcy na

terenie naszej gminy, naleiatoby w specyfkacji do przetargu uj4t takie kryteia, kt6re lekko i
zgodnie z prawem promowatyby takie podmioty. Nie m6wig o tym konkretnie iednym
podmiocie. Moja sugestia, aby opracowat te specyfkncje ut taki spos6b aby ci, kt6rzy
naprawfu mstugujq na to, aby pomagat naszym dzieciom to niech to robi4."

Wigcej pytarl nie bylo, wobec czego Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg na
projektem uchwaly i poddal projekt pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno$ci 15 Radnych, jednogloSnie glosami:
- 75 - ,,2a" ,
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,prstuzymujEcych sig"
podjgla uchwalg Nr Xly'y'4 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu
oslonowego w zakresie doiywiania ,,Pomoc gmin w zakresie do2ywiania" na lata
2074-2020.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2)rrodwv2szenia kryterium dochodowego uPrawniai4cego do przvznania
nieodplatnie pomocv w zakresie doivwiania w formie 6wiadczenia pienigine&o
na zakup posilku lub 2ywnoSci dla os6b objgtych wieloletnim pro8ramem
wspierania finansowego ernin w zakresie doirywiania ,,Pomoc pafstwa w zakresie
do2vwiania " nalata 207tL2020

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly.
Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly. Wobec
braku pytarl Pnewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie podwyZszenia kryterium dochodowego uprawniaj4cego do
przyznania nieodplatnie pomocy w zakresie do2ywiania w formie Swiadczenia
pienigZnego na zakup posilku lub 2ywno6ci dla os6b objgtych wieloletnim
programem wspierania finaruowego gmin w zakresie doZywiania ,,Pomoc pafistwa
w zakresie do2ywiania " na lala 201.4-2020.



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecnoSci 15 Radnych, jednoglo6nie glosami:
-\5 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymuj4cych sig"
podjgla uchwalg Nr XlJ2/14 w sprawie podwy2szenia kryterium dochodowego
uprawniajqcego do przyznania nieodplatnie pomocy w zakresie do2ywiania w
formie 6wiadczenia pienig2nego na zakup posilku lub 2ywnoSci dla os6b objgfych
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie do2rywiania

,,Pomoc paristwa w zakresie doirywiani a " na lata 201tL2020.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

3) zatwierdzenia planu pracv Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2014 rok.

PrzewodniczEcy Rady odczytal projekt uchwaly. Nastgpnie udzielil glosu
Przewodnicz4cemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno.
Pan Jan Fafifski Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej poprosil Radg o zatwierdzenie
planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok.
Po czym Pnewodricz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly. Wobec
braku pytarl Przewodricz4cy zamkn4l dyskusjg i poddal projekt uchwaly pod
glosowanie w sprawie zatwierdzeria planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy
Rybno na 2014 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w
obecno6ci 15 Radnych, iednogloSnie glosami:
-75 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wskzymujqcych sig"
podigla uchwalg Nr XIrl3/f  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2014 rok.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

6.Wolne wnioski i zapytania.
Glos zabrali:
Radny - Pan Bogdan Kopafiski zapytal ,,Panie W6jcie, czy rozmawint Pan z Partstwem

Gabryjelskimi na temat remizy? Bo chcielibyimy zorganizowai zebranie. "
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman odpowiedzial: ,, nie rozmawiatem, oglos4 termin

rebrania w styczniu Mus4 sig do niego przygotowat. Co do tego to nakiy stg glgboko

znstanowit, poniewa2 bardzo duio mieszkaic6ur zglasza sig do mnie. Podejicie mieszkaltqiw
jest dwojakiego rodzaju, niekt6rzy optujq jednak za drogami. Trzeba sig zastanowii, bo iedno
jest wn2ne a drugie wa2niejsze."
Radny - Pan |an Rozentalski powiedzial: ,,Panie W6jcie jest jeszcze problem z
odbiorem Smieci na wybudowaniach - problem zgJaszala Pani Depczyriska i Pan

Mieczyslaw Rucirlski."
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman zglosil ten fakt pracownikowi urzgdu - Pani

Annie Marek.



Ad.T.Zamknigcie obrad.
O godz.9:40 prowadz4cy obrady Przewodnicz4cy Rady Pan Marian Ligman - wobec

wyczerpania porz{ku obrad - zamknql obrady XL sesji zwyczainej Rady Gminy Rybno.

Na tym protokol zakoiczono.
Prowadz4cy obrady:

Protoltelowala

r*us*#iou
,-"*'25,.*{*dy Gminy

(:tr:'*


